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Pracovný materiál na z výročnú členskú schôdzu občianskeho združenia  

Mestský FC Spartak Bánovce nad Bebravou o.z.,  

J. Kačku 398/22, Bánovce nad Bebravou, dňa 23.2. 2024 

_______________________________________________________________ 

 

   „Finančná správa MFC Spartak za druhý polrok 2023“ 
 

     Stav finančných prostriedkov, ktoré prevzala Správna rada MFC Spartak  k 21.7. 2023. Na 
účtoch v ČSOB a VÚB spolu 8 416 € a v pokladni 0 €.    

     Výsledky hospodárenia v klube MFC Spartak v roku 2023 podľa Internej 

výsledkovej listiny, Hlavnej a pokladničnej knihy, spracované účtovným auditorom 

(pozn. Firma KOLEKON s.r.o). 

 

Celkové príjmy v roku 2023         : 139 755 € 

Celkové výdaje v roku 2023         : 137 847 €  

Zostatok  k 31.12.2023 celkom     :     1 908 €        

Zostatok v pokladni k 31.12. 2023:       816 € 

Zostatok na účtoch  k  31.12. 2023:    1 092 €    

 

Príjmy klubu tvorili v roku  2023  hlavne :  

 transfer z mesta              (63 700 € / 59.500 € na činnosť + 4.200 € - kosačka) 

 členské príspevky   (21 000 €) 

 príspevky SFZ /kredity   (  8 000 €) 

 príspevok Eurá z Eura  (20 000€) 

 príspevok FATK   (  4 000 €) 

 prenájmy ihrísk   (  2 500€) 

 iné príjmy-tranasfer, rek.   (18 455€)  

 2% a sponzorské príspevky (  2 100€) 

 

Výdavky klubu tvorili v roku 2023  hlavne :  

 Odmeny trénerov           (30 000 €) 

 Odmeny THP pracovníkov (  7 000 €) 

 BUS - doprava mládež     (15 000 €) 

 Poplatky SFZ, ZsFZ        ( 8 000 €)    

 Energie                             (  6 500 €) 

 Údržba ihrísk     ( 20 000€) 

 Strava mládež, rozhodcovia(  5 000€)        

 Športový materiál   (14 000€) 

 Prenájmy ihrísk   (  2 000€) 

 Projekt Euro z Eura            (20 000€) 

 Iné výdavky                          (10 347€) 
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     V posledných mesiacoch tohto roka sa opäť schvaľoval aj rozpočet mesta na rok 2024 
a rozhodovalo sa o predložených žiadostiach o poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta  
právnickým osobám a fyzickým osobám – podnikateľom (VZN č.53/2003) na zabezpečenie 
úloh žiadateľa.  

     Pri predkladaní našej žiadosti o dotáciu (na základe VZN 53/2003) sme vychádzali 
z finančnej analýzy klubu za posledné roky. Nechceli sme len prekopírovať predchádzajúce 
žiadosti bez  potrebných podkladov a potrebnej finančnej analýzy. Ak sa obzrieme späť tak 
musíme konštatovať, že za posledné roky sa finančné prostriedky pre futbalový klub Spartak 
nenavyšovali, skôr naopak. Ak v roku 2018 to bolo na činnosť klubu vyše 93 000 €, resp. 
v roku 2019 čiastka 78 000 €, tak v ostatných troch (pri korona kríze a  inflácii viac ako 10%) 
to bolo v rokoch 2020/2021, len 51 590 €, v roku 2022 po dofinancovaní 73 405 €. Pre rok 
2023 bol schválený rozpočet na chod a činnosť klubu 59 500 € (pozn. plus odsúhlasená 
mestským zastupiteľstvom septembrová dotácia vo výške 4.200 € na traktorovú kosačku pre 
STK Precióza, ktorá však bola darovaná od 1.1. 2024 Správe majetku mesta). Na  údržbu 
štadióna a prevádzku ihrísk bola vyčlenená samostatná čiastka 10 500 €.  

     Ako už všetci vieme, tak pre rok 2024 bola schválená pre náš klub dotácia  v položke 
„mládež a činnosť“ vo výške 36 105 €, čo je skrátenie dotácie o položku „správa“  cca. 23 400 
€.  

Sme si vedomí aj toho, že rozsiahly areál (pozn. tvorí ho nielen štadión a ihrisko 
s prírodnou trávou, ale aj priľahlé pozemky) prešli od 1.1.2024 pod Správu majetku mesta, 
čím sa znížia celkové náklady klubu približne  o sumu  cca 13 000 € (pozn. energie 5000 € , 
odmena THP – hospodárov 7000 € atd.) Treba si ale uvedomiť, že MFC Spartak sa bude 
musieť naďalej starať o celkovú činnosť klubu. Naďalej  napomáhať pri údržbe ihriska 
s prírodnou trávou, ktoré si vyžaduje špeciálnu techniku a starostlivosť, ako aj jeho okolia. 
Klub bude prevádzkovať  ihriská s umelou trávou, ktoré má v prenájme od FK Spartak do 
roku 2027 a neprechádzajú od 1.1.2024 pod Správu majetku mesta. Tu sú predpokladané 
náklady vo výške cca. 10 000 až 12 000 €.  Náklady tvoria  hlavne zimná údržba (pozn. 
v rokoch 2022-2023 stálo jedno solenie a odstraňovanie snehu  od 500 do 800 €), jarná 
a letná údržbu (pozn.  prečesávanie a podsypávanie granulátom v roku 2023 stálo 3 000 €).  
Úhrada energie za svietenie v mesiacoch január až marec resp. október - november,  činí 
odhadom pri využití nového LED osvetlenia sumu cca 2000 €. Prenájom a doplatok za 
prenájom pozemkov pod ihriskom rodine Sagalovej cca 4000 €. Po niekoľko ročnej prevádzke 
bude potrebné zabezpečovať opravy ochranných a bránkových sietí, oplotenia, striedačiek 
atd. v hodnote cca 2500 €. Taktiež MFC má v inventári  športový materiál (lopty, dresy, 

športové pomôcky atd.) ostatné stroje, kolesovú techniku a zariadenia, ako napr. vretenová 

kosačka s príslušenstvom, zimná fréza, náradie k údržbe, veľkokapacitná práčka so sušičkou, 

záznamová a rozhlasová technika (ozvučenie), biela technika (chladničky, mraziace boxy, 

TV, kávovar)  a iné.  Pokiaľ tento materiál neprejde pod správu MM tak o údržbu a chod skôr 

spomenutých komponentov sa bude musieť naďalej starať klub vo vlastnej réžii.  

     Pre lepšie pochopenie finančnej situácie uvádzame, že ročný rozpočet MFC Spartak bol 

v roku 2022 vo výške 110 604 € (pozn. spracované na základe účtovných podkladov  a 

daňového priznania za rok 2022 z dani príjmov právnických osôb  podľa Zák.č.595/2003 Z.z. 

v znení neskorších predpisov). V roku 2023 boli výdavky na základe predložených podkladov 

vo výške  137 847 €. Tieto čísla sú však aj so zarátaním dotácie projektu Eurá z Eura vo 

výške 20 000 €.  Po odrátaní tejto čiastky sú výdavky v roku 2023  porovnateľné s rokom 

2022.  
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     Reálne náklady na činnosť klubu v roku 2024 po prijatí úsporných opatrení a prevode 

majetku pod SMM sa pohybuje na úrovni cca 90 000 €.   Pre následný rok je predpokladaná  

inflácia na úrovni 7-8%, čo sa opäť nevyhnutne prejaví vo všetkých  výdavkových položkách. 

Odhad je to na úrovni cca 10 000 €.  Náklady klubu v roku 2024 sa tak môžu vyšplhať až na 

úroveň 100.000 €.   Tu je potrebné zarátať aj pohyblivú položku na mužský futbal, ktorá sa  

bude navyšovať o približne 5 000 €. 

     Z horeuvedenej analýzy je vidieť, že odsúhlasená čiastka dotácie na činnosť mládeže vo 

výške  36 100 €, čo je približne 1/3 celkových nákladov. Ostatné 2/3  celkového rozpočtu 

MFC (pozn. vo výške cca. 60 000-70 000 €) si tak musí klub zabezpečiť sám, čo je v dnešnej 

ekonomicky náročnej dobe veľmi ťažké až nereálne.  

     Ak sa pozrieme späť tak môžeme konštatovať, že mesto prispievalo  na činnosť klubu 

(mládeže) v posledných  dvoch rokoch 2022 a 2023 vo výške cca 61% z celkového rozpočtu 

klubu (v roku 2018 resp. 2019 to bolo až 80%). V tomto roku je to len cca 36%. Sme si 

vedomí, že Transfer pre klub nie je nároková čiastka a preto sme za každé euro vďační.  

Vieme, že bez tejto podpory by klub nemohol existovať. Minulosť však ukázala, že 

poddimenzované dotácie pre klub každoročne viedli k zmene štatutárov (od vzniku nového 

MFC Spartak v roku 2019 je to už piata zmena), ako aj k žiadostiam o dofinancovanie, aby sa 

klub nemusel zadlžovať a mohol fungovať. Aké následky malo nedofinancovanie klubu na 

mimoriadnom mestskom zastupiteľstve v júli 2022, už všetci vieme. Jeden hlas rozhodol, že 

celé vedenie klubu sa vzdalo svojich funkcii, čím bola ochromená existencia klubu a po sto 

rokoch prvý krát v histórii bol zrušený aj mužský futbal. Po komunálnych voľbách v roku 

2022 a nástupe nových poslancov a primátora, došlo našťastie k dofinancovaniu klubu vo 

výške 13 900 €, (spolu tak išlo na činnosť klubu v roku 2022 celkovo 73 000 € ) čím sa mohli  

splatiť záväzky voči hráčom, trénerom, dopravcom a zastabilizovať klub. Zrušenie mužského 

futbalu v našom okresnom  meste  sa však stalo terčom nielen posmechu, ale aj poľutovania. 

Ak sa budeme chcieť opäť dostať na pôvodnú úroveň, bude to trvať niekoľko  rokov a stáť 

veľa úsilia aj finančných prostriedkov.     

Na druhej strane chápeme poslancov mestského zastupiteľstva, že situácia je z roka na 

rok ekonomicky zložitejšia. Štát sa zbavuje svojej zodpovednosti a všetko prenáša na plecia 

samosprávy, ktorá má sama problém prežiť. Chápeme, že ak chcete niekomu niečo dať, tak 

niekde na to musíte zobrať. Prednosť majú školy, cesty, kosenie, osvetlenie, údržba budov, 

atď., treba však pochopiť aj druhú stranu. Všetky tieto skôr spomenuté činnosti sú dôležité 

a veľakrát aj nevyhnutné, ale v konečnom dôsledku nám naše deti nevychovajú.  

Ak  chceme prežiť toto neľahké obdobie,  bude musieť hľadať chýbajúce finančné 

prostriedky aj iným spôsobom, ako len čakať na transfer z mesta. To znamená obrátiť sa 

o pomoc na podnikateľské subjekty,  2% daní, úpravu dĺžky platenia členských príspevkov, 

organizovaním seminárov, turnajov a iných akcii s finančným ziskom.  S nádejou sa 

pozeráme aj do budúcnosti a veríme, že novozriadené Ministerstvo športu a cestovného ruchu 

(pozn. vznik 1.2.2024) bude nápomocné nie len športovým klubom, ale aj  samospráve pri 

zefektívnení tejto oblasti spoločenského života a že nezostane len pri predvolebných sľuboch.     

 

                                                                                               Výbor MFC Spartak Bánovce n/B 
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